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POVIJEST SPORTA GRADA POŽEGE 
 

 

POŽEŠKI SPORT OD PRVIH POČETAKA DO DANAŠNJIH DANA 

 

        Sport u Požegi ima dugu i bogatu tradiciju. Već krajem devetnaestog i početkom dvadesetog 

stoljeća osnivaju se prva sportska društva i klubovi.  

Najstarije sportsko društvo je „Građansko streljačko društvo“ osnovano 14. srpnja 1871. a od 

1864. postojala je streljačka družina. Biciklističko društvo „Lastavica“ osnovano je 1897. a Požežanin 

Julio Mihelić bio je iste godine prvak države na utrci od pet kilometara. Prvi biciklistički klub osnovan 

je 1912.  Planinarsko društvo osnovano je 1898. a gimnastički i klizački klub 1905. Prvi teniski klub 

osnovan je 1911. a prvo igralište tenisa izgrađeno je još 1894. Prvi atletski klub osnovan je 1911. 

Požežanin Boris Hanžeković bio je tridesetih godina dvadesetog stoljeća državni rekorder u trčanju 

na 100 metara s preponama i u štafeti 4x100 metara a 1938. bio je prvak Balkana na 110 metara s 

preponama postavivši tadašnji rekord od 15 sekundi. Gimnastičko društvo „Hrvatski Sokol“ 

osnovano je 6. travnja 1905. a nešto kasnije 1912. izgrađena je „Sokolana“ koja ima grijanu dvoranu 

i garderobe te sprave za vježbače koji su uglavnom bili članovi Sokola.  

Nogomet se u Požegi organizirano igra od 1908., kada poznati književnik Josip Pavičić donosi 

prvu nogometnu loptu u naš grad a početkom te godine požeški srednjoškolci osnovali su i prvi 

nogometni klub pod imenom „Nogometni klub seniora“. Već u lipnju igraju prvu utakmicu sa 

srednjoškolcima iz Zagreba na improviziranom igralištu na Ciglani. Tih godina puno se klubova 

osnivalo ali su mnogi od njih brzo i prestajali s radom.  

Šah se u Požegi organizirano igra od 1931. a prvi klub pod imenom „Šah-klub“ je osnovan 

1934. godine. Prvo ribolovno društvo je osnovano 1938. i nosilo je naziv „Sportsko ribolovno 

društvo“ a organiziraniji rad počinje 1953. Kada je osnovano Sportsko ribolovno društvo „Šaran“ 

koje postoji i danas.  

Prva sportska društva i klubovi u našem gradu se pojavljuju samo nekoliko godina poslije 

Zagreba i ostalih većih gradova u Hrvatskoj što pokazuje kulturni nivo Požege tog vremena i 

zanimanje mladih za sport koje su zadržali do danas. 

Među prvima u Slavoniji Požežani su imali objekte za tri bazična sporta: gimnastiku, atletiku 

i plivanje. Gimnastička dvorana je otvorena 1. prosinca 1940. (današnja Gimnastička dvorana 

„Sokol“) dok je atletski stadion izgrađen 1950. (na mjestu današnje „Nove Gimnazije“) a uništen 

1998. od tadašnje neodgovorne i neozbiljne gradske vlasti i lokalnih političkih „moćnika“). Atletski 

stadion bio je zelena oaza u samom centru grada, smješten na idealnoj lokaciji u neposrednoj blizini 

tri osnovne škole i Gimnazije.  Taj spomenik požeškog sporta koristili su sportaši, učenici i 

rekreativci. Nažalost većine građana zgrada „Nove Gimnazije“ je nečijom samovoljom morala biti 

baš na tom mjestu iako je logika da bude kraj ostalih gradskih srednjih škola za što postoji i potreban 

prostor bez uništavanja postojećih sadržaja. Atletski stadion ne postoji od 1998. a požeška djeca na 

naša županijska natjecanja odlazila su autobusom u Pakrac i Osijek. Zbog svega toga Atletski klub 

„Požega“ koji ima bogatu tradiciju je praktički ugašen, postoji samo na papiru jer nema osnovne 

uvjete za rad  te se sveo samo na organizaciju tradicionalnog atletskog trčanja „Memorijala Zvonka 

Panežića“ koji se svake godine trči od Požege do Velike.  Sramota je to tadašnje vlasti i ovog grada 

koji ima bogatu atletsku tradiciju te i poznati zagrebački miting nosi ime našeg Borisa Hanžekovića.  

Plivački bazen olimpijskih dimenzija otvoren je 27. srpnja 1953. (na današnjem mjestu) a 

plivački klub osnovan je 16. srpnja 1953. , nekoliko dana prije otvorenja gradskog bazena. 

Nogometni stadion kraj Orljave na kojem danas nastupa NK „Slavonija“ otvoren je godinu 

dana kasnije, 27. srpnja 1954.  

Stolnoteniski klub Požega je osnovan 1953. godine. Prvi auto-moto klub je osnovan 1946. a 

prve moto-utrke na požeškim ulicama održane su 1951. godine.  

Prvi košarkaški klub osnovan je 1947. Pod imenom KK“Jedinstvo“. Klub je prvo imao samo 

žensku ekipu a malo kasnije formirana je i muška. Iste godine je izgrađeno i prvo košarkaško igralište 

u Grginom dolu. Nakon početnog razvoja dolazi do stagnacije sve do 20. prosinca 1959. kada je 



osnovan KK „Požega“ koji u svom sastavu ima i mušku i žensku ekipu. Tada se grade i igrališta pri 

svim gradskim školama a već 1961. košarkaši i košarkašice sele na novoizgrađeni Stadion malih 

sportova u Grabriku.  

Rukomet je u svom razvojnom putu nekoliko puta bitno mijenjao svoja pravila. Između dva 

svjetska rata bila je popularna hazena koja kod nas dolazi iz Češke. Prvi hazena klub osnovan je u 

Požegi 1932. U sastavu ŠK „Radnički“ Poslije rata dominira veliki rukomet da bi ga uskoro zamijenio 

mali rukomet kakav danas poznajemo. Rukomet se kod nas pojavljuje 1953. kada državne prvakinje 

iz Nove Gradiške igraju promotivnu utakmicu s jednom austrijskom ekipom na tadašnjem 

nogometnom igralištu kraj ljevaonice. Iste godine je osnovan i prvi rukometni klub RK „Jedinstvo“ 

koji ima samo žensku ekipu. Godinu dana kasnije, 1954. klub ima i mušku ekipu a osniva se i drugi 

ženski klub RK „Radnički“. Požeški rukometaši igrali su 1958. Kvalifikacije za prvu ligu ali se nisu 

uspjeli plasirati u konkurenciji rukometaša Bjelovara i zagrebačke Mladosti. Za razvoj rukometa  u 

Požegi posebno je značajna 1961. godina kada se početkom kolovoza osniva RK Požega te se prelazi 

s nogometnog igrališta na Stadion malih sportova u Grabriku. Uz košarkaše i rukometaše na novom 

Stadionu nastupaju tenisači, stolnotenisači, hokejaši, klizači a povremeno ga koriste i ostali požeški 

sportaši. Stadion malih sportova dobio je 1964, asfaltnu podlogu a 1965. izgrađene su svlačionice. 

Iste godine osniva se i Sportsko društvo Požega u koje ulaze klubovi koji u svom nazivu nose ime 

našeg grada.  

Zbog svega toga, izgradnje brojnih i kvalitetnih sportskih objekata te osnivanja mnogobrojnih 

klubova Požega je 1965. i 1966. proglašena sportskim gradom i najboljom općinom na nivou države.  

 Nekoliko godina poslije povodom obilježavanja stote godišnjice „Građanskog streljačkog 

društva“, 1971. godine Požežani su dobili modernu streljanu a 27 srpnja 1975. održane su prve utrke 

na modernom autodromu „Glavica“.  

Stadion malih sportova dobio je 1970. krov da bi 1980 prerastao u višenamjensku sportsku 

dvoranu „Grabrik“ jednu od najljepših u ovom dijelu Hrvatske. Iste godine dovršen je i Športsko 

rekreacijski centar kraj Orljave sa nekoliko betonskih igrališta i dva nogometna terena koja od tada 

koristi Nogometni klub „Požega“.  

Tradicija igranja malog nogometa u našem gradu duga više od 40 godina rezultirala je 

osnivanjem desetak malonogometnih klubova od 2000. godine do danas. Tradicionalni Božićni 

malonogometni turnir u Grabriku igra se od 1992. godine i jedan je od najkvalitetnijih u Slavoniji. 

Turnir svake godine okupi oko 150 ekipa u 8 kategorija.  

Požeški športski savez postoji od 1967. godine i danas okuplja sedamdeset sportskih klubova 

i udruga s područja grada i prigradskih naselja.  

Grad Požega preko Požeškog športskog saveza stručno i financijski pomaže rad tih udruga, 

održava sportske objekte i potiče mladež na bavljenje sportom organiziranjem sportskih škola 

(plivanja, gimnastike, nogometa, rukometa, košarke, odbojke).  

Velik broj mladih u požeškim klubovima te brojni sportski radnici, sportaši i treneri garancija 

su lijepe budućnosti požeškog sporta.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

2.PROGRAM RADA POŽEŠKOG ŠPORTSKOG SAVEZA 
 

Na osnovu članka 76. Zakona o športu i članka 10. i 11. Statuta Požeškog športskog saveza a za 

potrebe građana , djece i mladeži u športskim aktivnostima u 2022. godini Požeški športski savez 

donosi: 

PROGRAM RADA 

POŽEŠKOG ŠPORTSKOG SAVEZA  

U toku 2022.godine Požeški športski savez ( u daljnjem tekstu :Savez) radit će na cjelovitosti razvoja 

športa i rekreacije mladeži, koja je od općeg društvenog interesa, a u skladu s naučnim dostignućima, 

odredbama Ustava Republike Hrvatske i Zakona o športu, te uvjetima i mogućnostima grada Požege. 

Cilj je Saveza da svojim djelovanjem pridonosi: 

-razvitku i promicanju športa na području grada Požege 

-poticanju vrhunskog športskog stvaralaštva i stvaranju uvjeta za postizanje vrhunskih športskih 

dometa, 

-razvitku športskih aktivnosti djece i mladeži, te športsko-rekreacijskih  aktivnosti građana i 

invalidnih osoba, 

-promicanju odgojnih funkcija športa, fair playa, razumijevanja, tolerancije i odgovornosti kroz 

bavljenje  športom, 

-širenje olimpijskih ideala i jačanju olimpijskog pokreta 

U ostvarivanju svojih ciljeva Savez ima zadaću da u svom djelokrugu: 

-utvrđuje i ostvaruje  politiku promicanja športa na području grada, 

-potiče i promiče svekoliki šport, osobito šport djece, mladeži i studenata 

-usklađuje aktivnosti članica, 

-objedinjuje i usklađuje programe športa te izrađuje prijedlog programa javnih potreba u športu i skrbi 

o njegovom ostvarenju, 

-skrbi o politici zapošljavanja osoba za obavljanje stručnih poslova u športu, 

-skrbi o vrhunskim športašima te sudjeluje u stvaranju uvjeta za njihovu pripremu za olimpijske igre, 

svjetska i europska prvenstva, te druga međunarodna natjecanja, 

-sudjeluje u ostvarivanju programa i politike Hrvatskog olimpijskog odbora, 

-skrbi o namjeni i korištenju športskih objekata, 

-sudjeluje u unapređivanju stručnog rada i skrbi o osposobljavanju stručnih djelatnika, 

-skrbi o zdravstvenoj zaštiti športaša, 

-skrbi o kategoriziranim športašima, 

-sudjeluje u planiranju, izgradnji, održavanju i korištenju športskih građevina značajnih za šport 

Grada Požege 

-provođenje i financiranje znanstvenih i razvojnih projekata elaborata i studija  u funkciji razvoja 

športa 

-obavlja i druge poslove i zadaće određene zakonom, pravilima Hrvatskog olimpijskog odbora i 

Statutom Saveza 



Nauka je u više svojih oblasti dokazala da je bavljenje športom potrebno i korisno za zdravlje i 

življenje, te smo dužni bavljenje športom omogućiti svakom građaninu i djetetu.  Za tu realizaciju 

stvarati ćemo uvjete u našem gradu, da svi u športu i športskoj rekreaciji mogu ostvariti svoja prava 

i obveze. Da se to ostvari moramo imati kvalitetne športske objekte, te organizirati kvalitetan 

obrazovan stručni kadar. Savez uz punu podršku  Gradskog vijeća treba dati punu podršku realizaciji 

programa i iz Gradskog proračuna izdvojiti potrebna financijska sredstva kao i u suradnji sa udrugama 

prikupiti sredstva od sponzora. Za rad s mladeži moraju se osigurati sredstva iz Gradskog proračuna 

u okviru mogućnosti Grada i gospodarstva. 

U Savez je učlanjeno 73 športske udruge koje su različito organizirane i natječu se u različitim ligama 

i oblicima natjecanja. Sve udruge imaju svoje organe upravljanja, svoje programe rada i financijske 

planove. Požeški športski savez treba prati rad svih udruga a posebno treba financirati rad s mladeži. 

Savez svojom stručnom službom treba pomoći u radu svim udrugama. Kako je obaveza svih udruga 

da redovito podnose planove i programe rada kao i izvješća Savez je upoznat sa radom i načinom 

djelovanja većine udruga. Stručna služba Saveza i na terenu provjerava prikazano stanje te i na 

temelju prikupljenih podataka  predlažu mjere i aktivnosti za poboljšanje i unapređenje rada svake 

športske udruge. 

 

3. BAZIČNI SPORT I SPORTSKE ŠKOLE 

Atletika, gimnastika i plivanje kao bazični sportovi trebali bi  imati  posebno mjesto i poseban 

tretman. Izgradnjom bazena otvorena je mogućnost obuke i treninga  plivanja u toku godine od 

svibnja do listopada . Potrebno je  osim obuke neplivača ponovno pokrenuti rad Plivačkog kluba 

Požega, kako uprave tako i struke u klubu koja bi  trebala napraviti plan za treninge i pripremu plivača. 

U roku od 2-3 godine osposobiti plivače za natjecanja barem na nivou regije za klubove koji nemaju 

zatvorene bazene. Za početak to može biti u kategoriji mlađih kadeta i kadeta. Pokušati makar 

rekreativno i pokazno  krenuti sa vaterpolom.  

Atletski klub Požega nakon  dosta godina stagnacije se organizirao i počeo raditi sa mladim 

atletičarima koji  imaju već i zavidne rezultate. Kako nema atletskog stadiona aktivnosti su  svedene 

na Rekreacijski centar i po zimi u maloj dvorani Tomislav Pirc. Potrebno je iznaći sredstva za plaćanje 

barem jednog  atletskog trenera.  

Atletika bez atletskog borilišta (Stadion) osuđena je na preživljavanje.   

Gimnastika je u Gradu dobro organizirana, ima dovoljan broj djece ali ima problem sa nedovoljnim  

brojem adekvatnih treninga, sprave se miču za druge sadržaje. Uočljiv je nedostatak stručnog kadra 

za gimnastiku B a pogotovu A programa. Za novi iskorak gimnastike potrebno je nabaviti nove sprave 

, osigurati broj treninga i angažirati trenera.              

SPORTSKE ŠKOLE 

U većini športskih udruga Grada organizirane su športske škole koje više manje rade uspješno. Bilo 

bi potrebno više truda i angažmana pa i novaca kako bi sve športske škole vodili stručni djelatnici i 

kako bi iste bile primjereno organizirane. U zadnje vrijeme uočena je pojava neprimjerenih članarina 

za ono što djeca u tim športskim školama dobivaju. Treba spriječiti pod svaku cijenu da članarina 

postane cilj a ne sredstvo. 

Savez treba tražiti sredstva od Grada kako bi športske škole vodili stručni djelatnici a za provođenje 

sportskih škola treba osigurati i termine u dvoranama.   

        

4. ŠKOLSKI SPORT 

 



Školski šport u Gradu Požegi organiziran je kroz školska športska društva koja postoje u svim 

osnovnim školama (4)  a kako su i sve srednje škole na području Grada Požege i one imaju školska 

športska društva (6) natjecanja su organizirana na nivou županije i trenutno nema gradskih natjecanja.  

Bilo bi potrebno da se na nivou Grada organiziraju natjecanja barem za osnovne škole. U suradnji sa 

školama a prvenstveno profesorima treba pokrenuti inicijativu da se natjecanja pokrenu već od 

školske 2022.godine. Svakako treba imati u vidu da se uključi što veći broj djece koja nisu 

obuhvaćena  programom klubova. Sada profesori na školama za svoje školske ekipe koriste sportaše 

klubova dok je u natjecanje uključen zanemariv broj djece koja nisu u klubovima.  

 

5. KATEGORIZACIJA KLUBOVA I SPORTOVA U GRADU POŽEGI 

 

   Sve sportske udruge na području Grada Požege svrstavaju se u  pet kategorija i to: 

 

1.Kategorija : sportske udruge od posebnog značaja  za sport Grada Požege 

 

Sportske udruge razvrstane u 1. kategoriju ostvaruju prava na: 

-besplatno korištenje sportskog objekta za treninge i utakmice, 

-podmirenje troškova za službena  natjecanja: kotizacije, članarine, prijevoze, smještaj, plaćanje 

sudaca za  sve kategorije u sportskoj udruzi, 

-novčanu dotaciju   

 

2.Kategorija: sportske udruge u kojima je kvalitetan rad s mladima i udruge baznog sporta (atletika, 

plivanje i gimnastika) 

 

Sportske udruge razvrstane u 2. kategoriju ostvaruju prava na: 

-besplatno korištenje sportskog objekta za treninge i utakmice, 

-podmirenje troškova za službena  natjecanja: kotizacije, članarine, prijevoze, smještaj, plaćanje 

sudaca za  sve mlađe kategorije u sportskoj udruzi, 

-novčanu dotaciju 

 

3.Kategorija: sportske udruge sa sportašima koji postižu vrhunske rezultate   

 

Sportske udruge razvrstane u 3.kategoriju imaju pravo na: 

-besplatno korištenje sportskog objekta za treninge i utakmice, 

-podmirenje troškova za službena  natjecanja: kotizacije, članarine, prijevoze, smještaj  za istaknute 

pojedince  u sportskoj udruzi, 

-novčanu dotaciju 

 

4:Kategorija: sportske udruge  u lokalnom natjecanju (županija) 

 

Sportske udruge razvrstane u 4. kategoriju ostvaruju prava na: 

-besplatno korištenje sportskog objekta za treninge i utakmice, 

-novčanu dotaciju 

 

5.Kategorija: ostale športske udruge 

 

Sportske udruge razvrstane u 5. kategoriju ostvaruju prava na: 

-besplatno korištenje sportskog objekta za treninge i utakmice, 

-novčanu dotaciju 

 



Udruge se razvrstavaju u kategorije na temelju Kriterija usvojenih od Skupštine Požeškog športskog 

saveza.  

 

6. NATJECATELJSKI SPORT 

 

Nogomet: 

Na području grada Požege djeluje 6 nogometnih klubova i 5 malonogometnih klubova.    

Nogometni klub Slavonija natječe se u 3.HNL sa seniorskom ekipom dok se 6 ekipa mladeži (juniori, 

kadeti, pioniri, mlađi pioniri, početnici i prednatjecatelji ) natječu 1. Kvalitetnoj ligi mladeži regije, 

ekipa mlađih pionira i početnika natječu se u 1.ŽNL. 

Klub je zavidno organiziran pogotovo u stručnom dijelu jer  sa djecom rade školovani stručni treneri. 

U NK Slavoniji rade 4 profesora kineziologa i 6 stručnih trenera osposobljenih kroz licence HNS-a. 

NK Slavonija i NK Požega u 2014. godini napravili su sporazum o suradnji  koji u praksi nije 

profunkcionirao. Na tom tragu potrebno je ponovno napraviti suradnju svih nogometnih klubova na 

području Grada kako bi se osigurala protočnost igrača od najnižih liga prema višim. Bilo da se radi o 

mladeži ili seniorima.    

Nogometni klub Požega, Nogometni klub Dinamo Vidovci u 4 MŽNL Brod Požega.   NK Croatia 

Mihaljevci natječe se u 1. ŽNL samo sa  seniorskom ekipom.  Dok su NK Dinamo i NK Požega 

zadovoljavajuće stručno  zastupljeni trenerima za NK Croatiju se to ne može reći. Jedan trener sa C 

licencom sigurno ne zadovoljava 1.ŽNL.   

 

Da bi  omladinski pogon dao rezultate potrebno je  mukotrpno i dugogodišnje raditi jer stvaranje 

igrača za prvu ekipu traje od 8-12 godina  svakodnevnog treninga. Nedopustive su pauze u  toku jedne 

kalendarske godine  veće od  ukupno 45 dana, a isto tako pogubne su smjene trenera svakih 6 mjeseci 

ili kako je to do sada bilo svake godine  

Nogomet u Gradu treba imati dobrog stabilnog trećeligaša dok su dva kluba u 4.ligi  dovoljna i time 

se osigurava protočnost u kvaliteti odozdo prema gore i obratno. Bez snažne podrške Grada i sponzora 

NK Slavonija teško može udovoljiti kriterijima za igranje jedinstvene 3.HNL.  

 

Nogometni klub Slavonija sa svojim radom u omladinskom pogonu treba biti motor pokretač 

nogometa u Gradu. Veliki broj najtecatelja, više od 250, garancija su za boljitak nogometa u Gradu za 

sve ekipe.     

 

Na području Grada aktivno je 5 malonogometnih klubova od kojih se 4 natječu u 1.ŽNL a MNK 

Autodijelovi Tokić natječe se u 2. HMNL – Istok. 

Igrači u malonogometnim klubovima uglavnom su igrači velikog nogometa koji veliku pauzu između 

dvije  natjecateljske polusezone popunjavaju igrajući mali nogomet. Organizacija malonogometnog 

kluba je manje zahtjevna i omogućava igračima aktivnost preko zimske pauze. S obzirom da je u 

malom nogometu   puno lakše doći do 1.HMNL moguće je uz relativno mala sredstva osigurati 

promociju Grada. 

 

 

 

Košarka:  

Košarkaški klub Požega  igra u B1 ligi sa seniorskom ekipom i  svim natjecateljskim ekipama mlađih 

uzrasta. U klubu rade dva trenera, profesor kineziologije i polaznik više trenerske škole. Kako je veliki 

odljev igračkog kadra po završetku srednje škole,  igranje u B1 ligi je  rang koji uz ovaj vid 

financiranja klub može podnijeti. Za nešto više potreban je  dodatni angažman uprave i struke.  

 

Ženski košarkaški klub Plamen Požega uspješno se natječe  u  A1 Ženskoj košarkaškoj ligi sa 

 



seniorskom ekipom i u sezoni 2021-2022 igrali su WABA ligu. Klub je u protekloj sezoni postigao 

povijesni uspjeh ( 2.mjesto). U klubu  postoji sportska škola u kojoj radi dvoje mladih trenera..Klub 

se natječe u mlađim kategorijama sa ekipama U13, U15 i U 17.Angažiranje vrhunskog trenera Željka 

Ciglara koji radi sa mlađim ekipama veliki je dobitak za žensku košarku. 

Projekt 1.lige počiva na angažmanu i viziji jednog trenera  što sigurno u perspektivi neće dati željeni 

rezultat. Domaći igrački kadar nije dostatan za A1 ligu pa se dovelo nekoliko  igračica sa strane kako 

bi klub bio konkurentan. 

 

Rukomet.  

Požega je grad rukometa. Ženski rukometni klub je bio dugogodišnji član  prve lige. Trenutno klub u 

natjecateljskom smislu u kategoriji seniorki ne postoji. Dva trenera rade u školi rukometa za 

djevojčice a klub se natječe sa mlađim kadetkinjama i kadetkinjama. Potrebno je pokušati osnažiti 

upravu i pronaći još termina za trening.   

Rukometni klub Požega natječe se u 1.HRL Sjever gdje također kao i košarka zbog velikog  odljeva 

igrača poslije srednje škole ne može  napraviti očekivani rezultat samo sa domaćim kadrom. Klub se 

natječe sa dvije dobne skupine (mlađi kadeti i dječaci) u 1.HRL.  

U klubu rade 3 školovana trenera.  Potrebno je pojačati rad u omladinskom pogonu kako bi  iz njega 

izlazili igrači sa prvu ekipu. 

 

ODBOJKA 

Odbojka je šport koji je u gradu Požegi doživio najveću ekspanziju u posljednjih 10 godina . Trenutno 

je ženska odbojka najbrojniji ženski kolektiv u gradu i natječe se u 1.B ligi sa jednom ekipom i 3.ligi 

sa mlađom ekipom. Klub provodi školu odbojke i natječe se u ligama sa svim mlađim kategorijama. 

Zavidna organizacija uprave i struke u klubu garancija su  uspješnosti kluba. 

 

Muški odbojkaški klub Sokol  sa svojom mladom ekipom i  trenerom uspješno se natječu u 2 HOL - 

Istok. Za nešto više nema sredstava a niti stručnog rada.  

 

Borilački športovi:  

 

Za razvoj borilačkih športova u gradu potrebno je prvenstveno osigurati adekvatan prostor za trening  

i natjecanje. Boksački klub Graciano trenira u privatnoj kući i ostvaruje zavidne rezultate, Kickboxing 

klub Bushido  je stručno i organizacijski na zavidnom nivou te kao produkt rada dolaze i dobri 

rezultati.  Taekwando klub Gimanzija trenira u privatnoj dvorani  jer nema termina u sportskoj dvorani 

Tomisav Pirc, Aikido klub Aikikai i Karate do klub Požega  imaju malo termina. Iz navedenog teško 

je očekivati nekakve zavidne rezultate. KBK Borac je novoosnovani klub u kojem mladi treneri rade 

uspješno.  

Judo klub Judokan ima dvoranu na Gradskoj streljani  u zakupu od Grada koju koristi sam i većinu 

dana dvorana je prazna. Mora se iznaći način da i ostali klubovi borilačkog športa treniraju u toj 

dvorani koje je vrhunski opremljena.    

 

Streljaštvo:  

Građansko streljačko društvo Požega 1871  najstarija je udruga na području Grada ali zbog pandemije, 

radova na streljani trenutno nisu u zadovoljavajućem natjecateljskom stanju. Nabavljena je oprema 

(tri puške i tri pištolja)  i pokrenut rad s najmlađim strelcima koji se već okušavaju na natjecanjima. 

Streljački klub Požega ostvaruje zavidne rezultate u samostrelu dok je zračna puška u stagnaciji. SK 

Požega  u programu radi sa zračnim  pištoljem pa se nadamo da će uskoro i u zračnim disciplinama 

pištolja i puške doći rezultati.  

 

Stolni tenis.  

Stolnoteniski klub Požega natječe se u HEP Superligi s kategorijams seniorki i seniora.  

Rezultati prvih ekipa su iznad očekivanja ali počivaju na igračima koji su dovedeni sa strane. Rad s 



mladima u odnosu u kojem rangu nastupaju seniorske ekipe nije adekvatan. Vidljiv je pomak u radu 

s mladima . Treba angažirati struku kako bi se pokrenula sportska škola i napravili novi igrači.  

Problem je u broju termina u maloj dvorani jer za bolji rad s mladima treba puno više termina.        

   

Kuglanje: 

Na Gradskoj kuglani natječu se kuglački klubovi od 4.HKL do 2.HKL. Kuglački klub Nove nade od 

ove sezone nastupat će u 1. Hrvatskoj kuglačkoj ligi - Sjever. Klub je kvalitetno organiziran sa vrlo 

dobrim radom s mladima. Škola kuglanja održava se sa 40-tak polaznika dok u natjecateljima mladeži 

imamo i državne prvake. U drugoj ligi imamo  dva kluba ( KK Obrtnik i KK Požega)  u trećoj ligi 4 

kluba ( PPK Kutjevo, Craotia, Ina i Hrast)  u 4 HKL natječe se 3 kluba (  Elektra, Zlatni lug i Hvidr-

a) .  

Broj klubova i rangovi natjecanja  zadovoljavaju  potrebe kuglanja u Gradu.   

Gradsku Kuglanu za treninge i natjecanja koriste još i udruge osoba s invaliditetom tako da je kuglana 

zauzeta od 14 sati do 22,00 sata.  

Trebalo bi u dopodnevnim satima kada je Kuglana slobodna organizirati nastavu tjelesnog srednjih 

škola kao i  Veleučilišta. Od učenika i studenata trebalo bi popuniti i podmladiti igrački kadar.   

Trenutno imamo dva trenera kuglanja ali to je u svakom slučaju nedovoljno  pa klubovi za 

zadovoljavanje stručnog  kadra angažiraju profesore kineziologije. U 2022.godini treba potaknuti 

školovanje još kuglačkih trenera. 

 

 

Moto sport: 

Moto kub Požega Promet dugogodišnji je uspješan organizator Prvenstva Hrvatske u motocross-u na 

moto stazi Villare. Višegodišnji su Prvaci Hrvatske i primjer kuba koji je samostalno uz pomoć Grada 

od ničeg napravio vrhunsku moto cross stazu. Moto klub organizirao je cestovne utrke na Glavici do 

2021.godine.  

Udruga za promicanje moto sporta Sokol preuzeo je organizaciju cestovnih moto utrka od 

2021.godine i već dvije godine uspješno organizira Prvenstva Hrvatske.  

Kako se radi o vrlo skupom sportu (motori, prijevozi na utrke i sl.) natjecatelji su uglavnom prepušteni 

sami sebi i sponzorima. Požeški športski savez treba osigurati  najnužnija sredstva za organizaciju 

utrka.    

 

Tenis 

U Gradu funkcioniraju tri teniska kluba ali je samo Športski teniski kub pokriven u potpunosti sa 

športskim aktivnostima. Organizirana je škola tenisa , mladež u natjecanjima kao i seniorski i 

veteranski natjecatelji. Seniorska ekipa natječe se 3.HTL. Klub je uspješan organizator teniskih turnira 

od Prvenstva Hrvatske za mlađe kategorije do kvalifikacija za seniorski turnir u Umagu.  

 

7. SPORT OSOBA SA INVALIDITETOM 
 

Od 2008.godine  došlo je do značajnog povećanja rada udruga koje su registrirane i koje se natječu 

na županijskom i državnom nivou:  Športsko društvo HVIDR-a, Boćarski klub Nada, Udruga slijepih 

i slabovidnih, Požeški športski savez gluhih  ( nogomet, rukomet, šah, kuglanje, ..) .  

 Svakako bi našim sugrađanima trebali osigurati kvalitetne uvjete sa sudjelovanje na natjecanju ( 

prijevoz, smještaj, oprema..). 

 Također bi trebali prilagoditi športske objekte korištenju osoba s invaliditetom ( WC za invalide, 

rampe, prostor u gledalištu ...) . Neprihvatljivo je da športski objekat u gradu nema sanitarni čvor za 

invalide a osim dvorane Tomislav Pirc nijedan drugi sportski objekat nema pristupnu rampu niti 

prostor za invalide u gledalištu.  

Rezultati koje ostvaruju športaši u ovoj kategoriji su  vrhunski tako da trenutno imamo dva sportaša 



kategorizirana kao vrhunske športaše 1.kategorije.  

 

8. ZDRAVSTVENA SKRB ZA SPORTAŠE 

 

Zdravstvena zaštita športaša nam je prioritet i u njoj ne smije biti pogrešaka ne samo jer je to zakonska 

obveza.. 

U 2022.godini Savez osim prostora predvidio je i sredstva koja su potrebna  za financiranje Športske 

ambulante koja radi u športskoj dvorani Tomislav Pirc. Sredstva treba planirati i za naredna razdoblja 

te tražiti mogućnost da se ona uvećaju jer na ovom nivou nisu dostatna.  

 Treba pokrenuti inicijativu specijalizacije jednog liječnika za sportsku medicinu. U okviru športske 

ambulante a u suradnji s liječnicima koji rade u njoj napraviti plan kako licencirati liječnike za 

pojedine športove na čemu sada nacionalni savezi inzistiraju ( rukomet, košarka, nogomet..) Veliki 

problem je upravo dežurstvo liječnika na utakmicama jer nam je vrlo teško dobiti dovoljan broj 

liječnika pogotovo za dane vikenda kada su svi sportski događaji. Potrebno je inzistirati da nijedna 

športska manifestacija a pogotovo gdje se natječu mladi ne bude nepokrivena liječničkom 

službom.  Nikako se ne smije dopustiti da športska ambulanta dođe pod upitnik jer to bi bila ogromna 

i nenadoknadiva šteta. 

Veliki problem u radu ordinacije športske medicine predstavlja i opseg zdravstvenog pregleda koji 

nije propisan pa tako ostaje na volju pojedinim Savezima da sami određuju opseg zdravstvenog 

pregleda što sigurno nije dobro. U budućnosti bi trebalo razmisliti kako doći do  liječnika specijaliste 

športske medicine koji bi bio na raspolaganju sportašima i za  preglede tijekom tjedna (sportske 

povrede, edukacija sportaša ..)  a ne samo za  ispunjavanje uvjeta  za nastup.   

 

 9.STRUČNI KADROVI U SPORTU 

 

U stručni rad u udrugama angažirani su treneri koji imaju stručnu spremu, položen trenerski ispit  

( posjeduju licence nacionalnih saveza)  ali još uvijek ima dosta udruga u kojima radi neadekvatan 

stručni kadar. Savez je u posljednjih desetak godina financirao školovanje dosta trenera pa bi i udruge 

kao i pojedinci koji se žele baviti stručnim poslom  u športu i raditi trebali uložiti sredstva u 

školovanje i educiranje istih.. Kako su u tom dijelu  stalne promjene bilo bi potrebno u toku 

2022.godine napraviti još opsežniju i  detaljniju analizu stručnog osoblja koje radi u  našim udrugama. 

Kako  je Zakon o sportu  u dijelu stručnog rada u sportu predvidio da od srpnja 2017. godine u sportu 

neće moći raditi nitko tko nije stručno osposobljen ( minimalno trener prvostupnik i osobe koje su 

zatečene 2006.godine kao treneri sa 15 godina iskustva a osposobljeni su kroz nacionalne  saveze) 

veliko je pitanje trenutno kako će pojedine udruge nastaviti sa radom. Ovdje je veliki problem 

nedostatak sredstava za školovanje kadrova jer su troškovi osposobljavanja trenera za klubove i 

trenere previsoki.   

Veliki problem je nedostatak sredstava pa većina trenera u klubovima radi volonterski ili uz 

simboličnu naknadu. Trebalo bi iznaći sredstva da sa mladim športašima radi najkvalitetniji stručni 

kadar i da za to budu adekvatno plaćeni. Neaktivnost profesora kineziologije koji su malo  (NK 

Slavonija) ili gotovo nikako  angažirani u radu udruga predstavlja dodatni problem sporta jer bi 

upravo oni trebali biti motor pokretač sporta i prva selekcija budućih sportaša jer imaju svu djecu u 

programu i mogu ih usmjeravati u sport. 

Potrebno je povesti brigu i o školovanju sudaca i sudačke udruge potpomagati jer su i suci značajan 

dio športa. 



 

10. REKREACIJSKI SPORT 

 

U organizaciji Požeškog športskog saveza provodi se Veteranska malonogometna liga sa 9 ekipa, 

Ženska odbojkaša liga sa 6 ekipa .  Tradicionalno se organizira Božićni malonogometni turnir od 20. 

prosinca do 06. siječnja uz sudjelovanje više od 150 ekipa u sedam muških kategorija (limači, 

početnici, pioniri, kadeti, juniori, seniori i veterani) te jednoj ženskoj kategoriji.  

Potrebno je pokrenuti i odbojkašku ligu za muške , košarkašku ligu te pokušati organizirati rukometnu 

ligu za žene ali u skladu  s raspoloživim terminima u sportskoj dvorani. 

Svakako bi bilo potrebno pokrenuti rekreacijske lige  ekipa koje nastupaju na turnirima za dan Grada 

( nogomet, košarka, odbojka, kuglanje..) na vanjskim terenima u periodu od svibnja do listopada.  

 

11. ŽENE U SPORTU I ŠPORTSKOJ REKREACIJI 

 

Uočljiva je nedostatna zastupljenost u broju i aktivnosti žena u športu kako na nivou države, županije 

pa i grada Požege. Djevojčice su angažirane u školskom športu dok ih u natjecateljskom ima  vrlo 

malo. Zadovoljavajući broj djevojčica u odnosu na mušku populaciju je u  gimnastici,  twirlingu , 

odbojci, ženskoj košarci, šahu i i nešto u stolnom tenisu.  U gradu Požegi potrebno je  ponovno 

pokrenuti rad i aktivnosti Ženskog rukometnog  kluba Požega jer ženski rukomet u gradu ima tradiciju 

a imao je i rezultate.    

 

12. SPORTSKE MANIFESTACIJE U GRADU 

 

Požeški športski savez bi trebao biti koordinator i pokretač, a Grad pokrovitelj tradicionalnih 

športskih priredbi kao što su ( MEMORIJALNI RUKOMETNI TURNIR “ŽELJKO TURKALJ” 

,  BOŽIĆNI MALONOGOMETNI TURNIR, OLIMPIJSKI FESTIVAL DJEČJIH 

VRTIĆA,  SPORTSKE IGRE MLADIH, MEĐUNARODNI KOŠARKAŠKI TURNIR ZLATNA 

DOLINA, MEĐUNARODNI RUKOMETNI TURNIR POŽEŠKI DJEČACI, TURNIRI ZA DAN 

GRADA, MOTO CROSS ... ) Do sada su to organizirali klubovi pa su te športske priredbe često 

nespretno organizirane a ponekad ih nije ni bilo  ili se više ne organiziraju. Da bi se to izbjeglo 

potrebno je da se Požeški športski savez aktivnije uključi u organizaciju istih. 

Za Savez je uz Božićni malonogometni turnir Požega 2022. i Sportske igre mladih, sigurno 

najznačajnija športska manifestacija Olimpijski festival dječjih vrtića koji se održava u mjesecu 

svibnju.. Ne samo sudjeluje 10 vrtića sa više od 350 sudionika nego zato što se radi o našim najmlađim 

sugrađanima kojima je to prvi susret sa športom koji bi im trebao ostati u dragom i trajnom  sjećanju. 

 

13. SPORTSKI OBJEKTI 

 

Požeški športski savez do 01.08.2014. godine upravljao je športskim objektima u vlasništvu Grada 

Požege da bi do 01.02.2022.godine istima upravljala Javna ustanova sportski objekti Požega. Od 

01.02. 2022.godine sportskim objektima u vlasništvu Grada Požege ponovno upravlja Požeški 

športski savez. Preuzimanjem objekata, preuzeti su i djelatnici na održavanju.  



U 2014. godini došlo je do značajnog ulaganja u športske objekte i poboljšanja uvjeta korištenja istih. 

Uređena je športska dvorana Tomislav Pirc , Gradska kuglana je doživjela temeljnu rekonstrukciju 

(promijenjen je krov, stolarija, ožbukana ) a ispred Gradske Kuglane konačno je asfaltirano 

parkiralište te kuglači mogu biti skoro u potpunosti zadovoljni. Na Gradskoj kuglani potrebno je još  

kupiti 2 nova automata te postaviti ploče na te dvije staze kao i  postaviti pisače na stazama kako bi 

smanjili broj sudaca. Po izvršenju tih  radova imali bi u Gradu vrhunsku kuglanu sa 6 staza što ima 

malo gradova u Hrvatskoj. 

Kompleks Sportsko- rekreacijskog centra  je  rekonstruiran te sada  sa svim svojim sadržajima 

predstavlja ponos  Grada i svih športaša. Kako je Stadion NK Slavonije srušen a igralište u Vidovcima 

devastirano nakon poplave SRC Požega je opterećen velikim brojem treninga (NK Požega, NK 

Slavonija i NK Dinamo Vidovci) i velikim brojem utakmica pa je i održavanje vrlo zahtjevno. Na 

žalost takvo stanje će biti sve do izgradnje nove tribine NK Slavonije.  

Sadržajima na Športsko rekreacijskom centru osim športaša mogu se koristiti i građani rekreativci. 

U 2016.godini izgrađen je kompletno novi bazen koji je trebao biti u funkciji od svibnja do listopada. 

U praksi je to od lipnja do kraja kolovoza pa o kvalitetnijem plivanju  i natjecanju nema ni govora.  

Potrebno je osmisliti programe za sportske aktivnosti na bazenu. U suradnji sa profesorima osnovnih 

škola provesti provjeru plivanja za sve učenike  kao  i program obuke neplivača.  

Školu plivanja provodi Požeški športski savez sa 8 učitelja plivanja (profesori kineziolozi) kroz koju 

godišnje prođe i do 500 polaznika.  

Stadion NK Slavonije ne udovoljava kriterijima za licenciranje HNS za 2.HNL a kako su uvjeti svake 

godine sve zahtjevniji uskoro neće imati uvjete ni za 3.HNL. Nedostatak svlačionica, sanitarnih 

čvorova za gledatelje, invalide , neadekvatan travnjak, nepostojanje dovoljnog broja natkrivenih 

sjedalica dovodi u pitanje sudjelovanje kluba u zahtjevnijem rangu natjecanja. Svakako treba tražiti 

značajnija ulaganja u objekat.    

Gradska streljana u Požegi ne udovoljava kriterijima za gađanje malim kalibrom ( nepostojanje 

blendi,) Požeški športski savez i Grad Požega treba donijeti odluku u kojem će smjeru ići sa vanjskim 

strelištem ( ne koristi se 20-tk i više godina). Treba ga privesti namjeni ili prenamjeniti.   

Sportsko rekreacijski centar u Vidovcima  u nekoliko godina doživio je značajna poboljšanja ( 

vrhunski travnjak, renovirane svlačionice, uređen  ugostiteljski objekat, postavljena rasvjeta, igralište 

sa umjetnom travom, izgrađeno pomoćno igralište) te sada predstavlja  respektabilno mjesto za 

sportsko druženje i rad svih kategorija NK Dinama kao i stanovnika Vidovaca. Ovo sve napravljeno  

je velikim angažmanom volontera iz Vidovaca. Sve ovo je uništeno velikom  poplavom 

25.06.2022.godine i trebat će značajna ulaganja da se objekat vrati u stanje prije poplave. Za završetak 

kopleksa u Vidovcima potrebno je napraviti krov na prostoru društvenog doma. 

Nogometno igralište u Mihaljevcima  je u dosta dobrom stanju. Napravljen je sustav za navodnjavanje 

i postavljene sjedalice na tribinama. Potrebno je renovirati svlačionice koje  više ne udovoljavaju 

standardima.  

Nogometno igralište u Golobrdcima  udovoljava kriterijima 1.ŽNL  ali mu je također potrebno urediti 

prostor iznad svlačionica.  

Nogometno igralište u Staroj Lipi potrebno je  legalizirati. Proces legalizacije traje od 2014.godine. 

Nedostatak dvoranskog prostora Požeški športski savez pokušat će riještiti sa korištenjem dvorane 

Osnovne škole Dobriša Cesarić  

Za nogomet bi trebali pokušati riješiti zatvoreni prostor na SRC Požega za početak barem kroz 

montažnu dvoranu ili balon.   

  

Požeški športski savez daje prioritet financiranju rada s mladeži ali podržava i kvalitetni šport u 



granicama financijskih mogućnosti. Većina klubova koristi športske objekte koji su u vlasništvu grada 

Požege. Održavanje objekata najvećim dijelom se financira iz gradskog proračuna.  Klubovi i športaši 

pojedinci trebaju sredstva za kvalitetni vrhunski šport pokušati pronaći na tržištu kod sponzora i 

donatora. Kako je u našoj sredini to izuzetan problem potrebno je uz pomoć gradske vlasti pronaći 

način i da državne firme koje  ostvaruju prihod i dobit kao i banke koje posluju na našem 

području  sudjeluju u financiranju  kvalitetnog športa.  Isto tako potrebno je u Proračunu grada Požege 

pokušati pronaći načina da se pronađu dodatna sredstva za kvalitetni šport. 

Od iznimnog je značaja da se našim sugrađanima koji su stekli status VRHUNSKOG ŠPORTAŠA  po 

kategorizaciji Hrvatskog olimpijskog odbora to i valorizira određenim financijskim sredstvima pa 

makar ona bila i simbolična jer na taj način ćemo stimulirati i druge sportaše na rad, trening i odricanje 

a samim time i poboljšati kvalitetu športa. 

 

 

 

           Glavni tajnik: 


